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                            Z A P I S N I K 
 

 42. sjednice Povjerenstva za financije i proračun 
Zastupničkog doma Parlamentarne skupštine BiH 

 
održane 16. 3. 2009. godine, u vremenu od 13 do 14.30 sati. 

 
Sjednici Povjerenstva nazočili su članovi: Sadik Bahtić, Lazar Prodanović, Velimir Jukić, Adem 
Huskić, Salko Sokolović, Bajazit Jašarević, Savo Erić i Drago Kalabić 
Sjednici nije bio nazočan Zlatko Lagumdžija, član Povjerenstva. 
Sjednici su također nazočili: iz Ministarstva financija i trezora BiH Ranko Šakota, pomoćnik 
ministra za trezor i Vlatko Dugandžić, pomoćnik ministra za proračun;  iz BHRT-a Nikola Deretić, 
predsjedatelj UO, i Sadija Hodžić, financijski direktor; iz Sindikata GP-a Ahmet Turčinović, 
predsjednik,  i Predrag Crnogorac, zamjenik predsjednika; SDPS-a Jure Bilić, predsjednik UO, i 
Munevera Radović, tehnička tajnica; Amer Tockić, predsjednik Sindikata grafičkih, izdavačkih i 
medijskih radnika BiH, Muhamed Hrlović, direktor Tiskare „BLIC DRUK“, Zoran Brkić, viši 
stručni suradnik u Odjelu za odnose s javnošću Tajništva PSBiH, te Željko Kosmajac, tajnik, i 
Muhameda Abaz, stručna suradnica u Povjerenstvu.  
Iz medijskih kuća sjednicu su pratili Jasna Fatahović - Oslobođenje i Hatka Nezirević-BHT1. 
 
Za sjednicu je predložen sljedeći  
                     DNEVNI RED 

1. Usvajanje zapisnika 37, 38, 39. i 40. sjednice Povjerenstva; 
2. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o financiranju 

institucija BiH – prva faza u povjerenstvu (predlagatelj: Vijeće ministara BiH); 
3. Razmatranje Izvješća o financijskom poslovanju Radio-televizije BiH u 2007. godini 

(sačinitelj: menadžment BHRT-a); 
4. Razmatranje Izvješća o radu Ministarstva financija i trezora BiH za 2008. godinu; 
5. Tekuća pitanja: 

a) Dopis Sindikata grafičkih, izdavačkih i medijskih radnika BiH u vezi s izradom 
Prijedloga zakona o javnim nabavama, zaprimljen 29. 1. 2009. godine; 

b) Dopis Samostalnog sindikata državnih i policijskih službenika i uposlenika u 
institucijama BiH, sudbeoj vlasti i javnim ustanovama BiH u vezi s primjenom 
Zakona o porezu na dohodak zaposlenih u institucijama BiH, zaprimljen 29. 1. 
2009. godine; 

c) Dopis Sindikata Granične policije u vezi s Odlukom Vijeća ministara BiH o visini, 
načinu i postupku ostvarivanja prava na naknadu za prijevoz na posao i s posla u 
institucijama BiH, zaprimljen 25.2.2009. godine. 

                                                                                                                                                                                   
Prije usvajanja dnevnog reda, Drago Kalabić imao je intervenciju za njegovu izmjenu. 
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Drago Kalabić dvojio je trebaju li točka 3. i podtočka c) točke 5. dnevnoga biti predmetom 
razmatranja na sjednici. U prilog tome naveo je da Izvješće o financijskom poslovanju BHRT-a za 
2007. nije usvojio Upravni odbor BHRT-a, te da je Povjerenstvo glede toga Izvješća ranije zauzelo 
stav, a o podtočki c) točke 5. dnevnog reda naveo je da konačnu ocjenu treba dati Vijeće ministara 
BiH. 
Predsjedatelj Povjerenstva upozorio je na dopis Kolegija Zastupničkog doma, kojm se od ovoga i 
Povjerenstva za promet i veze zahtijeva ponovno razmatranje Izvješća o financijskom poslovanju 
BHRT-a za 2007. u nazočnosti relevantnog predstavnika UO BHRT-a, te izvješćivanje Doma o 
zauzetom stavu i predloženim odgovarajućim mjerama. Podržao je stav o skidanju s dnevnog reda 
točke 3, dok je u pogledu podtočke c) točke 5. dnevnoga reda držao potrebnim da Povjerenstvo 
dade određene smjernice ili zaključke, jer Vijeće ministara BiH nije postupilo sukladno zakonom 
utvrđenom roku od 60 dana za izradu podzakonskih akata Zakona o plaćama i naknadama u 
institucijama BiH i nije sačinilo Analizu njegove primjene u zakonom određenom roku od šest 
mjeseci. 
Savo Erić podržao je prijedlog za skidanje s dnevnog reda točke 3. predlažući da UO BHRT-a 
pripremi izvješće o financijskom poslovanju za 2008. a potom skupa razmatrati ova dva izvješća. 
Velimir Jukić ukazao je na besmislenost razmatranja dokumenta koji nije usvojilo nadležno tijelo 
njegove kuće, dok Povjerenstvo treba otvoriti točku vezanu uz Zakon o plaćama i naknadama u 
institucijam BiH i  i usmjeriti u odgovarajućem pravcu. 
Nikola Deretić, predsjedatelj UO BHRT-a, predstavio je novog financijskog direktora BHRT-a, 
te zamolio Povjerenstvo da odredi rok u kojem će BHRT dostaviti izvješće o financijskom 
poslovanju za 2008., kao i rok za dostavu Plana sanacije i konsolidacije sačinjenog na temelju 
realno procijenjenog financijskog stanja BHRT-a. 
Sadija Hodžić, financijski direktor BHRT-a, kazala je da Izvješće o financijskom poslovanju 
BHRT-a za 2008. može biti sastavljeno do kraja ožujka, a Sanacijski plan do kraja travnja 2009. 
Bajazit Jašarević sugerirao je da predloženi dnevni red sjednice ne treba mijenjati, te je pod 
točkom 3. dnevnog reda, na temelju prethodne rasprave, potrebno utvrditi zaključke Povjerenstva. 
 
Nakon kraće rasprave dnevni red nije izmijenjen, te je jednoglasno usvojen u predloženom obliku. 
 

Ad-1. Usvajanje zapisnika 37, 38, 39. i 40. sjednice Povjerenstva 
Zapisnici 37, 38, 39. i 40. sjednice Povjerenstva usvojeni su jednoglasno, bez primjedaba. 
 
      Ad-2. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o financiranju 

institucija BiH – prva faza u povjerenstvu (predlagatelj: Vijeće ministara BiH) 
Prva faza u povjerenstvu 
U uvodu za ovu točku dnevnoga reda predsjedatelj Povjerenstva naveo je kako je Vijeće 
ministara BiH 25. 2. 2009. u parlamentarnu proceduru dostavilo Prijedlog zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o financiranju institucija BiH (u daljnjem tekstu: Prijedlog zakona) na 
razmatranje po temeljnom zakonodavnom postupku. Zatim je riječ dao predlagatelju kako bi 
obrazložio Prijedlog zakona. 
Vlatko Dugandžić, pomoćnik ministra za proračun, naveo je kako se ovim Prijedlogom zakona 
mijenjaju i dopunjuju odredbe postojećeg Zakona o financiranju institucija BiH radi primjene 
Zakona o Fiskalnom vijeću BiH, Zakona o unutarnjoj reviziji, Zakona o plaćama i naknadama u 
institucijama BiH, Zakona o uplatama na Jedinstveni račun i raspodjeli prihoda i drugih zakone, a 
sve u svrhu sustavnog uređenja financiranja institucija BiH. Ministarstvo financija i trezora BiH u 
zadnje 3-4 godine provodilo je reformu financiranja institucija BiH (reformu proračunskog 
procesa) te se javila potreba za intervencijom u dijelu Zakona o financiranju institucija BiH prije 
svega radi stvaranja pretpostavki za programsko budžetiranje i brži protok proračunskog procesa 
(usvajanje preliminarnog nacrta proračuna). Ukazao je na problem kašnjenja s usvajanjem 
proračuna institucija BiH u zadnje dvije godine, za što je izlaz bilo privremeno financiranje. 
Prijedlogom izmjena i dopuna mijenja se članak 5. Zakona o financiranju institucija BiH tako što 
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osnovu za usvajanje Dokumeta okvirnog proračuna sada čini srednjoročni okvirni plan prihoda i 
rashoda, koji usvaja Fiskalno vijeće s ciljem ubrzanja proračunskog procesa. Također, 
predloženim izmjenama i dopunama zakona usklađuju se proračunski kalendari i rokovi 
proračunskih kalendara na svim razinama vlasti u svrhu stvaranja programskog budžetiranja. 
Lazar Prodanović naveo je da je Ustavnopravno povjerenstvo Zastupničkog doma utvrdilo 
postojanje ustavne osnove za Prijedlog zakona, te otvorio raspravu o zakonskom prijedlogu. 
Izjašnjenje o načelima Prijedloga zakona 
Kako nitko nije sudjelovao u raspravi, predsjedatelj Povjerenstva zatražio je izjašnjavanje članova 
o načelima Prijedloga zakona te konstatirao da je Povjerenstvo, sa sedam glasova „za“ i jednim 
„suzdržanim“ glasom, usvojilo Prijedlog zakona u prvoj fazi u povjerenstvu, te ga uputilo u daljnu 
zakonodavnu proceduru. 
 
     Ad-3. Razmatranje Izvješća o financijskom poslovanju Radio-televizije BiH u 2007. 

godini (sačinitelj: menadžment BHRT-a) 
U smislu rasprave o dnevnom redu sjednice, pod ovom točkom dnevnoga reda Povjerenstvo nije 
razmatralo Izvješće o financijskom poslovanju Radio-televizije BiH u 2007. godini, koje je izradio 
menadžment BHRT-a, ali je u vezi s njim utvrdilo i jednoglasno usvojilo dva zaključka, te ih 
uputilo Zastupničkom domu na usvajanje, kako slijedi: 
„1. Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH traži od menadžmenta i Upravnog odbora 
Radio-televizije BiH da do kraja travnja 2009. sačine i dostave izvješća o financijskom poslovanju 
Radio-televizije BiH za 2007. i 2008. godinu. 
2. Zastupnički dom Parlamentarne skupštine BiH traži od Upravnog odbora Radio-televizije BiH 
da mu do kraja travnja 2009. dostavi plan sanacije i konsolidacije Radio-televizije BiH.“ 
 
     Ad-4. Razmatranje Izvješća o radu Ministarstva financija i trezora BiH za 2008.        

godinu 
U uvodu za ovu točku dnevnoga reda predsjedatelj Povjerenstva naveo je da je Vijeće ministara 
BiH 12. 2. 2009. Parlamentarnoj skupštini BiH dostavilo Izvješće o radu Vijeća ministara BiH za 2008. 
godinu, u kojem su objedinjena pojedinačna izvješća o radu ministarstava Bosne i Hercegovine za 2008.  
U skladu s dopisom Kolegija Zastupničkog doma od 19. 2. 2009. godine, Povjerenstvu je dostavljeno 
Izvješće o radu Vijeća ministara BiH za 2008. godinu, sa zaduženjem da razmotri pojedinačna izvješća o 
radu ministarstava za koja je nadležno, te Zastupničkom domu dostavi mišljenje o tim izvješćima. 
Shodno tome, Povjerenstvo je bilo nadležno za razmatranje Izvješća o radu Ministarstva financija i trezora 
BiH, čiji predstavnici nisu imali potrebu za obrazlaganjem Izvješća, pa je otvorena rasprava. 
Bajazit Jašarević istaknuo je da Ministarstvo financija i trezora BiH spada u skupinu ministarstava koja 
prednjače u ispunjavanju zakonskih obveza. Zanimalo ga je hoće li uskoro u zakonsku proceduru biti 
upućen Zakon o trošarinama, s obzirom na zreo stav i javnosti i stručnjaka o potrebi za ovim zakonom? 
Također ga je zanimalo ima li Ministarstvo financija i trezora BiH strategiju za rješavanje problema u vezi 
sa Zakonom o staroj deviznoj štednji (različita entitetska rješenja, stav Ustavnog suda BiH, izmjene i 
dopune zakona, pokušaj prolongiranja roka verifikacije i dr.)? 
Savo Erić naveo je kako bi se novim Prijedlogom zakona o javnim nabavama, koji je u proceduri, mogli 
otkloniti nedostaci i nepravilnosti koji se ponavljaju u revizorskim izvješćima. Mišljenja je da bi Vijeće 
ministara BiH trebalo razmatrati sve zakone vezane uz protok i raspodjelu novca, kako bi jednim setom 
mjera bili otkolonjeni uočeni nedostaci do isteka zastupničkog mandata. Ukazao je na nužnost rješavanja 
problema stare devizne štednje. Glede nastale recesije trebalo bi sagledati promjene stopa PDV-a kako bi 
se pomoglo gospodarstvenicima, jer će biti kasno raspravljati o tome kada se gospodarstvo ugasi. 
Velimir Jukić naveo je da su obveznice za staru deviznu štednju u Republici Srpskoj već emitirane, dok u 
Federaciji BiH to nije slučaj. O tom pitanju Ustavni sud BiH zauzeo je stav koji valja prihvatiti, a 
parlamentarno ad hoc povjerenstvo zaduženo za ovu problematiku također će predložiti će određena 
rješenja.  
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Ukazao je kako će javnost u nastalim okolnostima od Povjerenstva i nadležnog ministarstva očekivati da 
učine sve što je moguće u granicama postojećih ustavnih nadležnosti, kako bi posljedice recesije bile što 
blaže.  
Lazar Prodanović naveo je da bi Ministarstvo financija i trezora BiH trebalo preuzeti aktivnu ulogu  za 
usvajanje Prijedloga zakona o jamstvenom fondu i  Prijedloga zakona o financijskom leasingu, a osobito 
izmjena i dopuna Zakona o sustavu neizravnog oporezivanja, u dijelu otklanjanja ograničenja za promjene 
stopa PDV-a bez suglasnosti UO UNO-a, jer je prema važećem zakonskom rješenju dana supremacija 
izvršne vlasti nad zakonodavnom. 
Ranko Šakota, pomoćnik ministra za trezor, izvijestio je Povjerenstvo da je Nacrt zakona o trošarinama 
dostavljen Vijeću ministra BiH, te će nakon razmatranja u Vijeću ministara biti dostavljen u parlamentarnu 
proceduru uz zahtjev za skraćeni postupak.  
O pitanju stare devizne štednje kazao  je da je Ministarstvo financija i trezora BiH, u granicama svoje 
nadležnosti, ponudilo određeni model rješavanja sukladan Zakonu o dugu, zaduživanju i jamstvima BiH, 
koji nije do kraja podržan. Stav je Ministarstva da se ovaj problem mora rjašavati, kako u pogledu štednje 
kod domicilnih banaka tako i  štednje u Ljubljanskoj banci, što do sad uopće nije rješavano.  
Promjena stopa PDV-a u BiH osjetljivo je i teško pitanje. Mnoge europske zemlje snižavaju stope PDV-a s 
ciljem poticanja tražnje, kao jedan od načina izlaska iz krize. Primjena takvog modela u BiH ne bi postigla 
očekivane učinke jer bi kod nas poticanjem tražnje bio povećao uvoz, budući da nema domaće 
proizvodnje. Mišljenja je da postojeći sustav PDV-a ne bi trebalo mijenjati, a Ministarstvo će pokrenuti 
pregovore s MMF-om i Svjetskom bankom radi prevladavanja krize i u BiH. 
 
Nakon kraće rasprave članovi Povjerenstva jednoglasno su prihvatili Izvješće o radu Ministarstva financija 
i trezora BiH za 2008. godinu, te ga uputili u daljnju parlamentarnu proceduru, s prijedlogom Domu za 
usvajanje. 
 

Ad-5. Tekuća pitanja 
a) Dopis Sindikata grafičkih, izdavačkih i medijskih radnika BiH (SGIM-a BiH) u vezi s 

izradom Prijedloga zakona o javnim nabavama, zaprimljen 29. 1. 2009. godine 
Kako je dopis SGIM-a BiH vezan uz novi Prijedlog zakona o javnim nabavama, predsjedatelj je 
uputio predstavnike Sindikata na održanu javnu raspravu o Prijedlogu zakona, na kojoj su trebali 
sudjelovati i iznijeti svoje primjedbe. 
Amer Toskić, predsjednik SGIM-a BiH, naveo da nisu nazočili javnoj raspravi jer nisu bili 
obaviješteni, tražio je da mu se omogući dostava svojih primjedaba Povjerenstvu do kraja ožujka 
2009. godine. Istaknuo je da se Sindikat obraćao Agenciji za javne nabave i Uredu za razmatranje 
žalbi, koji o novom zakonskom prijedlogu o javnim nabavama imaju suprostavljene stavove. 
Bajazit Jašarević, polazeći od pretpostavke da je osnova dopisa SGIM-a BiH reguliranje 
preferencijalnog tretmana novim zakonskim odredbama, citirao je članak 63. novog Prijedloga 
zakona o javnim nabavama: „Preferencijalni tretman za domaće ponuđače, odnosno ponude 
primjenjuje se u mjeri koja će se definirati posebnim Pravilnikom koji će donijeti Vijeće ministara 
BiH u roku od 30 dana od dana stupanja na snagu ovoga Zakona.“ 
Istaknuo je kako je novi zakonski prijedlog dovoljan okvir za poticanje domaće proizvodnje, u 
skladu s direktivama EU, a podzakonskim aktom Vijeća ministara BiH bit će pobliže utvrđen 
preferencijalni tretman. Stoga je predstavnike SGIM-a BiH uputio na Vijeće ministara ili resorno 
ministarstvo, kao adresu kojoj se trebaju obratiti u vrijeme izrade podzakonkog akta, kako bi im 
bio omogućen maksimalno povoljan tretman za domaću proizvodnju. 
Lazar Prodanović naveo je da BiH mora imati zakon o javnim nabavama usklađen s direktivama 
EU. 
Ranko Šakota, pomoćnik ministra za trezor, naveo je da je preferencijalni tretman domaćih 
proizvođača iz članka 37. važećeg Zakona o javnim nabavama definiran i moguć samo u mjeri u 
kojoj to dopuste  pozakonski akti koje je predlagalo Vijeće za javne nabave. Ovo je pitanje također 
posebno uređeno člankom 75. Sporazuma o stabilizaciji i pridruživanju, kojim su decidarno 
predviđene obveze BiH u smislu prilagodbe prefercijalnog tretmana u prijelaznom razdoblju, koji 
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je započeo 2008. godine. Preferencijalni tretman u prvoj godini prijelaznog razdoblja najviše je 
iznosio 15%, te bi za nekih 6-7 godina trebao biti snižen na 0%. Vijeće ministara BiH je u vrijeme 
pregovora o Sporazumu, na prijedlog Agencije za javne nabave, prihvatilo 10% preferencijalnog 
tretmana domaćih proizvođača u prvoj godini, što je nepovljnije od rješenja koje je uspio 
ispregovarati bh. tim za Sporazum o stabilazaciji i pridruživanju. 
Savo Erić predložio je da ubuduće mediji budu obaviješteni o svim zakonima u proceduri kako bi 
javnost bila upoznata. 
Velimir Jukić naveo je da predstavnici SGIM-a BiH, iako nisu bili na javnoj raspravi, još uvijek 
nisu zakasnili da iznesu i obavijeste Povjerenstvo o svojim primjedbama i sugestijama na novi 
Prijedlog zakona o javnim nabavama, te pozvao predstavnike da to učine u roku od deset dana, 
koliko još traje amandmanska faza za Prijedlog zakona. 
Predsjedatelj Povjerenstva je zaključio ovu podtočku pozivom predstavnicima SGIM-a BiH da 
dostave svoje prijedloge i sugestije na Prijedlog zakona o javnim nabavama do kraja 
amandmanske faze, tj. zaključno s  26. 3. 2009. godine. 

b) Dopis Samostalnog sindikata državnih i policijskih službenika i uposlenika u 
institucijama BiH, sudbenoj vlasti i javnim ustanovama BiH (SPDS) u vezi s 
primjenom Zakona o porezu na dohodak zaposlenih u institucijama BiH, zaprimljen 
29. 1. 2009. godine 

Jure Bilić, predsjednik UO SPDS-a, naveo je da je ovaj put SPDS reagirao zbog primjene 
entitetskih zakona o porezu na dohodak, prema kojem se zaposlenici na istom radnom mjestu u 
institucijama BiH dovode u neravnopravana položaj u pogledu iznosa plaće, ovisno o tomu u 
kojem je entitetu imaju prebivalište. Zanimalo ga je može li se navedena neravnopravnost 
zaposlenika riješiti na državnoj razini? Također je naveo da je u siječnju 2009. ovo Povjerenstvo 
donijelo zaključak kojim je obvezala Vijeće ministara BiH da u roku od mjesec dana sačini 
analizu primjene Zakona o plaćama i naknadama u institucijama BiH, za koju SPDS nema 
saznanja je li uopće sačinjena, a u čiju izradu Sindikat nije uključen. 
Budući da nema državnog zakona o porezu na dohodak, Ranko Šakota, pomoćnik ministra za 
trezor, naveo je da je Ministarstvo financija i trezora BiH pri oporezivanju dohotka primijenilo 
različite entitetske zakone kojima se propisuje to područje i koji su međusobno neusklađeni. 
Rezultat toga je spomenuta neravnopravnost među zaposlenicima institucija BiH. Entitetskim 
zakonskim rješenjima uvode se kategorijalne promjene, te „neto plaća“ kao kategorija više ne 
postoji, nego samo kategorija „ukupna primanja“ i kategorija „bruto plaća“ iz koje svaki 
zaposlenik posredovanjem poslodavca plaća doprinose. Stupanj opterećenja bruto plaće 
zaposlenika doprinosima i porezima je različit, ovisno o tome iz kojeg entiteta dolaze. Nastalu 
neravnopravnost nije moguće riješiti u postojećem sustavu, osim ukoliko propisi ne budu 
usklađivani. Državno ministarstvo je s predstavnicima nadležnih entitetskih ministarstava 
pokrenulo inicijativu, predloživši izmjene određenih članova Zakona o porezu na dohodak FBiH, 
kako bi pronašli izlaz iz ove situacije. 
Slično je bilo i s naknadama za rodiljni dopust, koje su također shodno prebivalištu različite među 
zaposlenicama institucija BiH. Na tragu rasprave o tom problemu, u Parlamentu FBiH pokrenute 
su izmjene i dopune zakona kojima se propisuju naknade za rodiljni dopust, te je predloženo da i 
zaposlenice s podrčja FBiH primaju 100% naknadu plaće u vrijeme rodiljnog dopusta. 
Naveo je da je izrada druge analize primjene Zakona o plaćama i naknadama u institucija BiH u 
završnoj fazi. Jedan od uočenih problema tiče se raspoređivanja koeficijenata za platne razrede 
zaposlenika sa SSS-om, što je obveza rukovoditelja institucije, a to je u većini institucija 
rezultiralo najvišim koeficijentima za zaposlenike s ovom stručnom spremom. Morat će se 
pokrenuti izmjene i dopune zakona, kako bi se rukovoditelji institucija usmjerili na dodjelu 
koeficijenata za zaposlenike SSS-a. Također u Zakonu o plaćama i naknadama uočeni su određeni 
propusti, navodeći neidentificiranje posebnog dodatka za zaposlene u Institutu za nestale osobe 
BiH. Analiza će pokazati da su Ustavni sud BiH, ostale institucije BiH u području pravosuđa, te 
Ured za reviziju institucija BiH zaobišli zakonska rješenja u području plaća i naknada. 
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Odgovorio je da je Vijeće ministara BiH zakonom obvezano na izradu analize primjene Zakona o 
plaćama i naknadama u institucijama BiH.  

c) Dopis Sindikata Granične policije u vezi s Odlukom Vijeća ministara BiH o visini, 
načinu i postupku ostvarivanja prava na naknadu za prijevoz na posao i s posla u 
institucijama BiH, zaprimljen 25. 2. 2009. godine 

Ahmet Turčinović, predsjednik Sindikata GP-a, naveo je da Vijeće ministara BiH nije donijelo 
podzakonske akte za obračun naknada za odvojeni život i stanarinu u zakonskom roku, dok je 
podzakonski akt za obračun troškova prijevoza donijelo sa zakašnjenjem od tri mjeseca. Rješenja 
iz članka 3. Odluke o visini, načinu i postupku ostvarivanja prava na naknadu za prijevoz na posao 
i s posla u institucijama BiH relativno su prihvatljiva u dijelu koji se odnosi na obračun i isplatu 
naknada za zaposlenike čije je mjesto rada udaljeno do 80 KM. Za razliku od navedenog, način 
obračuna i isplate naknade za prijevoz iz stavka 4) istoga članka je neprihvatljiv, neodrživ i 
diskriminatorski, a posebice za oko 800 policijskih službenika GP-a koji od mjesta prebivališta do 
mjesta rada u prosjeku vozare više od 200 km. a Njima pripada pravo na mjesečnu novčanu 
naknadu u visini osam pojedinačnih karata javnog prijevoznika. Za posljedicu nedonošenja 
podzakonskih akata u zakonskim rokovima naveo je primjenu dosadašnji internih pravilnika u 
institucijama BiH. Poznato je stajalište Vijeća ministara BiH da je učinjen propust, te se nada da 
će biti nađeno rješenje na obostrano zadovoljstvo. Predložio je Povjerenstvu da i ono inicira 
rješavanje navedenog problema. 
Predsjedatelj Povjerenstva podržao je stav predstavnika sindikata, a oni bi trebali održati 
sastanak s predstavnicima Vijeća ministara BiH i riješiti navedeni problem. 
Ranko Šakota, pomoćnik ministra za trezor, naveo je kako se ovo pitanje ne odnosi samo na 
GP nego i na sve druge institucije u kojima je rad organiziran u smjenama (zaposlenici UNO-a, 
čuvari zgrade itd.). Suglasio se da ovom problemu treba posvetiti pozornost i pronaći adekvatno 
rješenje, s tim što se moraju postaviti granice jer naknada za prijevoz ne može biti veća od 
naknade za smještaj. Naveo je da je UNO imao drukčiji pristup ovom problemu od GP-a, iz čega 
se može zaključiti da su ranije postojala različita rješenja. Primjenu internih propisa do donošenja 
podzakonskih akata pravdao je zakonskom formulacijom, navodeći kako nije siguran da će 
podzakonski akti ponuditi bolja rješenja od postojećih. 
 
 
      Tajnik Povjerenstva                         Predsjedatelj Povjerenstva 
          Željko Kosmajac                 Mr. ecc. sc. Sadik Bahtić 


